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آتش زدن زباله های عفونی و بیمارســتانی در بســیاری از 
شهرســتان های خوزســتان امری عادی تلقی می شــود. 
موضوعی که هرازگاهی با انتشار یک خبر آغاز و با اعلام چند 
وعده و وعید مدیریتی به پایان می رسد و هرگز در این میان 
کسی حاضر به گردن گرفتن موضوعی به این مهمی نبوده 
و نیســت.به گزارش ایلنا از خوزستان، در تازه ترین چالش 
زباله ای در این استان، آتش سوزی زباله های بیمارستانی و 
عفونی شهرستان لالی طی چند روز گذشته خبرساز شده 
است.  انتشار اخبار و حواشی پیرامون زباله ها و پسماندهای 
شــهری در بســیاری از مناطق اســتان خوزستان به یک 
رســانه و دو رسانه محدود نمی شــود و سال هاست مانند 
استخوانی در گلو شده است. شهرستان لالی یکی از مناطق 
محروم در استان خوزستان است که از نظر زیرساخت های 
شهری و امکانات اجتماعی در نازل ترین سطح ممکن قرار 
دارد. در ایــن میان و با توجه به شــرایط اقتصادی مردم و 
هزینه های گزاف حوزه درمان، نابســامانی و عدم مدیریت 
صحیح پسماندهای شهری در این منطقه می تواند خطری 
جدی برای سلامتی مردم محسوب شود. طبق گزارش های 
دریافتی، آتش زدن زباله های شهری و بیمارستانی در سایت 
نه چندان استاندارد، آن هم در نزدیک ترین فاصله شهری، 
موضوعی اســت که باعث دلخوری و نگرانی های عمومی در 
این شــهر شده اســت. در تصاویری که به دست خبرنگار 
ایلنا رسیده اســت، وجود زباله های بیمارستانی به روشنی 
پیداســت و آن گونه که برخی از منابع مطلع می گویند این 
زباله ها بدون هماهنگی و در ساعت های خلوت در این مکان 
تخلیه و سوزانده می شوند.فرید صالحی پور سرپرست اداره 
حفاظت محیط زیســت لالی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، 
گفت: من شــک دارم که این ویدئو متعلق به سایت زباله 
شهر لالی باشــد؛ اما در مدت زمان کوتاهی که مسئولیت 
اداره محیط زیســت را دریافت کرده ام پیگیر جانمایی یک 
سایت مشترک برای شهرستان های لالی و اندیکا هستم.وی 
در پاسخ به این پرسش که ورود شیرابه های سایت فعلی به 
رودخانه پایین دست، با توجه به اشراف سایت بر رودخانه، 
موضوعی اســت که ســال ها توســط اداره محیط زیست 
مسجدســلیمان و لالــی و در رأس همه این هــا اداره کل 
محیط زیست استان خوزستان مغفول مانده و چرا تا کنون 
کســی این خطر را آن گونه که باید جدی نگرفته اســت؟ 
بیان کرد: ما می گوییم شــیرابه، درحالی که فاصله سایت تا 
رودخانه زیاد است و اینکه بگوییم به رودخانه نفوذ می کند 
درست نیست.سرپرست اداره حفاظت محیط زیست لالی 
در ادامــه همین بحث می گوید: من منکر نفوذ شــیرابه به 
داخل رودخانه نمی شــوم ولی به هرحــال ما در حال انجام 
اقداماتی برای جانمایی سایت جدید هستیم و نامه نگاری ها 
و جانمایی سایت جدید در جاده قدیم لالی مشخص شده 
است و به زودی انتقال سایت با توجه به صحبت هایی که با 
فرماندار لالی داشته ایم، صورت خواهد گرفت. ناگفته نماند 
که ســایت فعلی اگر خوب به فیلم موردنظر توجه شــود، 

به گونه ای تعطیل شده به نظر می آید.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا شــما وجود زباله های 
بیمارستانی را در ویدئویی که به دست خبرنگار ایلنا رسیده 
اســت را تایید می کنیــد؟ عنوان کرد: ایــن ویدئو را برای 
اولین بار اســت که می بینم. باید بــروم و از نزدیک موضوع 
را بررســی کنم. قطعا باید آثاری از زباله های بیمارســتانی 
وجود داشــته باشد، پوکه ای، سر ســرنگی یا اثری از زباله 
بیمارستانی با وجود آتش سوزی همچنان باید وجود داشته 
باشد. اگر امحا شده باشند که کار شهرداری است و اگر امحا 
شــده نباشند، کار شبکه بهداشت و درمان است. اما با این 
همــه پیگیر این موضوع خواهیم بود و به هیچ وجه کوتاهی 

از طرف ما صورت نخواهد گرفت. صالحی پور ادامه داد: اگر 
قصور از جانب شــهرداری و یا شبکه بهداشت باشد، بدون 

تردید برخورد قانونی خواهد شد. 
در ادامه این گزارش، احســان محمدی سرپرســت شبکه 
بهداشــت و درمان شهرســتان لالی با اشــاره به برگزاری 
جلســه شورای ســلامت شهرســتان طی هفته گذشته و 
در توضیح فیلم منتســب به زباله های بیمارستانی، گفت: 
دستورالعمل امحای زباله های بیمارستانی این گونه است که 
پس از امحای زباله توسط دستگاه های مخصوص در اختیار 
شــهرداری قرار گرفته و از این مرحله به بعد شــهرداری 
مسئول تحویل و دفن آن هاست. محمدی در پاسخ به این 
پرســش که با توجه به اخباری که از منابع مطلع به دست 
خبرنگار ایلنا رسیده اســت، آیا تایید می کنید که دستگاه 
امحا بیمارستان خراب اســت و زباله های بیمارستان لالی 
بدون اجرای روند بی خطرســازی در بیرون از بیمارســتان 
تخلیه می شوند؟ گفت: این ادعا کذب است. البته متأسفانه 
مشــکلاتی با شــهرداری داریم اما این نکته را هم در نظر 
بگیرید که این ســازمانِ خدماتی مجری اســت و ما نقش 
نظارتی داریم. شــهرداری به ما بگوید چرا کسی باید وارد 
سایت زباله شود و اقدام به آتش زدن زباله ها کند؟ نامه های 
مکتوب این سایت موجود است و ما بارها از عدم استاندارد 
بودن این قطعه به شــهرداری نامه ارســال کرده و اسناد 
این مکاتبات موجود اســت. وقتی جایی برای تخلیه زباله 
وجود ندارد، شما بگویید بیمارستان باید زباله های خود را 
کجا تخلیه کند؟ باید بگذاریم یک جا تلنبار شــوند؟ ما به 
شــهرداری در خصوص حصارکشی و نگهبانی شبانه روزی 
به منظور مراقبت و جلوگیری از ورود و خروج افراد سودجو 
و زبالــه گرد و معتادان بارها هشــدار داده ایم، اما تا کنون 
اقدامی از طرف این مجموعه  صورت نگرفته اســت. وی در 
خصوص این مطلب کــه می گویند این زباله ها از اندیکا به 
لالی انتقال داده شــده و در این ســایت تخلیه می شوند، 
افزود: ایــن زباله ها ربطی به اندیکا ندارند. نکته این مطلب 
اینجا است که به دلیل نبود دســتگاه امحا در بیمارستان 
اندیکا و به منظور همکاری تا زمان خرید دســتگاه امحا، با 
هماهنگی دانشــگاه، قرار شد تا زباله های بیمارستانی را به 
لالــی منتقل کنند که این موضوع تنها در یک مورد اتفاق 
افتاد.سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان لالی در 
خصوص گفته های اداره محیط زیســت مبنی بر جانمایی 
یک ســایت جدید در جاده قدیم لالــی و نامه نگاری های 
صــورت گرفته در این خصوص، تصریــح کرد: من چنین 

موضوعی را تا کنون نشنیده ام. وی ادامه داد: سایت فعلی از 
گذشته های دور تا الان در همین مکان فعلی بوده و بدون 
تغییر به همین شــکل فعلی دفن زباله در آن انجام گرفته 
و می شــود. ما ایرادات این ســایت را بارها طی بازدیدهای 
صورت گرفته، به شــکل مکتوب برای مدیران گذشــته و 
فعلی شــهرداری ارسال کرده و در جلسات شورای سلامت 
نیز بازگو کرده ایم. سایت فعلی به هیچ عنوان مورد تایید ما 
نیســت. محمدی در پاسخ به پرسش خبرنگار ایلنا که چرا 
شبکه بهداشت و درمان در بسته بندی زباله های بیمارستانی 
برای مشخص شدن نوع زباله، از پلاستیک های مخصوص 
زباله بیمارستانی استفاده نمی کند؟ گفت: مشمای زرد در 
بازار با کمبود عرضه مواجه شــده است و ما هم اکنون در 
تهیه مواد اولیه با مشــکل مواجه هســتیم. لالی از جمله 
شهرهای محروم استان خوزستان است و شرایط اقتصادی 
ما با توجه به فروش نقدی این محصول این امکان را به ما 
نمی دهد. بیمارستان های بزرگ با توجه به درآمدهای کلان 
مشکلی در این حوزه ندارند، ولی باید بپذیریم که توان مالی 

ما کفاف نمی دهد. 
سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان لالی در پاسخ 
به این پرســش که برخی از منابــع مطلع به خبرنگار ایلنا 
گفته اند که دســتگاه امحا زباله شهرستان لالی خراب بوده 
و هیچ گونه عملیات امحایی روی زباله های بیمارستانی در 
حال حاضر صورت نمی گیرد، بیان کرد: دســتگاه ما سالم 
است و برای راستی آزمایی دستگاه های نظارتی می توانند از 
نزدیک روند امحا را در بیمارستان لالی بررسی کنند.وی در 
جواب این پرسش که آیا زباله های آتش زده شده در سایت 
لالی متعلق به شــما هســتند یا خیر؟ پاسخ دقیقی نداد. 
احسان فرامرزی بابادی شهردار لالی نیز با توجه به انتشار 
فیلم آتش سوزی زباله های بیمارستانی در سایت شهرداری، 
گفت: محل دفن زباله فعلی برای مدت های مدیدی به حال 
خود رها شــده بود و تخلیه زباله در این مکان با شکل های 

مختلفی و بدون هرگونه چارچوبی صورت می گرفت. 
با ورود به شهرداری، ساماندهی این سایت را به عنوان یک 
اولویت در دستور کار قرار داده و با حفر خندق تا حدودی 
این مکان را ســاماندهی کردیــم. وی ادامه داد: نمی گویم 
کاملا بهداشــتی، ولی تا حدودی از شرایط قبل بهتر شد. 
با شــرایط این ســایت این تنها کاری بود که می شد برای 
ســاماندهی آن انجام داد. با زباله هایی که سالیان سال در 
این مکان تخلیه شــده بود، جز این نمی شــد کاری کرد. 
آن هــم مکانی که پر بوده از پرندگان و ســگ های ولگرد 

و معتــادان. اولین کاری که کردیم با یک لایه خاک نرم بر 
روی زباله های قدیم، تا حدودی مکان را ساماندهی کردیم. 
شــهردار لالی عنوان کرد: متأســفانه مشکل اینجاست که 
شبکه بهداشت و درمان که متولی حوزه درمانی شهر است، 
هیچ گونه عملیات امحایی را بر روی زباله های بیمارستانی 
خــود انجام نمی دهد و برای خالــی نبودن عریضه هرچند 
روز یک بار، بدون ســیفتی باکس، دستگاه امحا را به شکل 
نمایشی روشــن می کنند. تمامی مراکز درمانی باید دارای 
کیسه زرد و ظرف ســیفتی باکس باشند و طی چارچوب 
فنی نیدل ها و سرســوزن ها را می بایســت در دستگاه های 
مخصوص سوزانده و پس از بی خطر شدن جمع آوری و دفن 
کنند. متأسفانه شبکه بهداشــت و درمان لالی در جریان 
قراردادی که با بیمارستان اندیکا منعقد کرده است، بدون 
اجازه ما زباله ها را در ســایت پسماند لالی تخلیه می کنند. 
فرامرزی با اشــاره به فیلم منتشــر شده در فضای مجازی 
گفت: زباله های مورد بحث متعلق به اندیکا هستند. با توجه 
به شرایط فعلی و انتشار انواع و اقسام بیماری های عفونی، 
شــبکه بهداشــت وظیفه دارد زباله های مطب های سطح 
شــهر را به شکل استاندارد بی خطر کرده و پس از امحا در 
کیســه های زرد رنگ به شهرداری تحویل دهد تا مأمورین 
خدمات شهری متوجه تفاوت بین زباله های بیمارستانی با 
شهری باشند. به صراحت می گوییم که اگر به همین منوال 
بخواهد ادامه یابد، شــهرداری اعلام قطع همکاری خواهد 
کرد و دیگر هیچ گونه زباله بیمارستانی جمع آوری نخواهد 
شد. وی ادامه داد: اسناد تخلیه و آتش زدن زباله ها توسط 
شبکه بهداشــت و درمان موجود اســت. بحث اینجاست 
نه تنها زحمت درست تخلیه کردن را به خودشان نمی دهند 
و در همان ابتدای سایت آنها را تخلیه می کنند، بلکه اقدام 
به آتش زدن این زباله ها نمــوده تا مردم بی گناه از همین 
دود استشــمام کنند. اصلًا نیازی به این کارها نبود، کافی 
بود این موضوع را به اطلاع نیروهای شهرداری برساندند تا 
ما خودمان پیش از این اتفاقات، اقدام به مدیریت درســت 
این زباله ها می کردیم یا نهایتا آنها را با خاک می پوشاندیم. 
فرامرزی افزود: پس از کســب خبر در خصوص آتش زدن 
زباله هــا، فورا با چند تانکــر آب، آتش را خاموش کردیم و 
پس از چنــد روز که مردم زیر دود ناشــی از زباله ها قرار 
گرفته بودند، سرانجام این آتش خاموش شد.شهردار لالی 
با توجه به مکان تخلیه زباله های بیمارســتانی و سوزاندن 
آنهــا، تصریح کرد: این مکان درســت در نزدیکی رودخانه 
است، این نکته را باید اضافه کرد که طرح مطالعات پسماند 
شهر لالی توســط دانشگاه شــهید چمران در حال آماده 
شدن است، متأســفانه ردیف های عمرانی شهرداری ها به 
جز مواردی مانند آب های ســطحی و ســاماندهی سواحل 
رودخانه ها، درش دیگر موارد حذف شــده و این طرح که 
می توانســت مشکل شهر لالی را در حوزه پسماندها تا حد 
زیــادی تســهیل نماید، در حال حاضــر در حد یک طرح 

مطالعاتی عقیم مانده است.
 افــزون بــر این ها محــل دفــن و انتخاب مــکان دارای 
فاکتورهایی اســت، مانند بحث فاصله، موقعیت. وی ضمن 
رد ادعــای سرپرســت اداره محیط زیســت لالی مبنی بر 
جانمایی مکان تازه زباله های شهری در جاده قدیم، گفت: 
این موضوع حقیقت ندارد. لالی شهری است که زمین های 
آن ملی نیســتند و بیشــتر آنها در اختیار مردم و شخصی 
هســتند. چگونه اداره محیط زیســت لالی ایــن مکان را 
طراحی و جانمایی کرده که ما از آن بی خبر هستیم؟ افزون 
بر این ها محل دفن و انتخاب مکان دارای فاکتورهایی مانند 
فاصله و موقعیت است، چگونه این مکان انتخاب شده و ما 

هنوز هیچ اطلاعی از این موضوع نداشته ایم.

فرونشست ۵۶۰ نقطه از شهر یزددود زباله های عفونی در گلوی مردم لالی
 پس از سیل

بارش باران های سیل آسا و ضعف در مدیریت سیلاب و بحرانی شدن وضعیت 
باعث شد تا میلیاردها تومان خسارت به زیرساخت های شهر جهانی یزد وارد 
شود که از جمله خسارت ۴۰۵ میلیارد تومانی به قنات ها و فرونشست ۵۶۰ 
نقطه از شهر یزد اســت.به گزارش خبرنگار ایلنا از یزد، سیل به عنوان یکی 
از مخرب ترین بلایای طبیعی بشری شناخته شده محسوب می شود که اگر 
منطقه ای زیر ســاخت های لازم را نداشته باشد آثار مخرب آن در بخش های 
مختلف تا مدت ها باقی می ماند.بدون شــک اگر امکانات زیربنایی و مدیریت 
صحیح در وقوع حوادث غیرمترقبه مانند ســیل، زلزله و آتش سوزی وجود 
داشــته باشــد تبعات و اثرات آن به ویژه از نظر اجتماعی محدود شده و به 
ســرعت قابل کنترل اســت و در صورت ضعف در این ناحیه اثرات تخریبی 
آن چند برابر می شــود.وقوع ســیل مردادماه در یزد که تعدادی از استان ها 
نیز در گیر این پدید بودند خســارت های زیادی باقی گذاشت که تا مدت ها 
برای جبران آن باید تلاش کرد.تخریب منازل و مغازه ها تنها بخشــی از این 
خســارت ها است که دولت وعده جبران و پرداخت هزینه ها را داده است اما 
بخش دیگری از خســارت ها به زیرســاخت هایی بوده که به اذعان مسئولان 
هنوز هم ادامه دارد و هر لحظه ممکن اســت خسارت جدیدی به بار بیاورد.

شــهردار یزد از فرونشســت ۵۶۰ نقطه شهر پس از ســیل اخیر خبر داد و 
گفت: احداث دو سیل بند توسط نیروی زمینی ارتش صورت گرفت.ابوالقاسم 
محی الدینی با بیان اینکه فعالیت مجموعه های شــهرداری مرتبط با سیل از 
چند روز قبل از وقوع ســیل آغاز و بلافاصله پس از ســیل نیز فعالیت های 
گسترده نیروهای شهرداری در مناطق مختلف شهر انجام شد اظهار داشت: 
بلافاصله پس از وقوع ســیل، تخلیه مکان هایی که دچار آب گرفتگی شــده 
بــود از جمله تقاطع های زیرگذر و منازل مردم در دســتور کار قرار گرفت.
وی با اشــاره به برآورد خســارات ناشی از وقوع ســیل و آسیب هایی که در 
نقاط مختلف شهر بروز داشته افزود: تا روز چهاردهم مردادماه در ۵۶۰ نقطه 
استان یزد شاهد فرو نشست زمین بودیم که اکثر این فرونشست ها به دلیل 
نشست قنوات و بعضاً حاصل مشکلات مربوط به فاضلاب شهری بود. شهردار 
یزد با بیان اینکه ســیل بند دیگری توســط نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران ایجاد شده افزود: این سیل بند نقش هدایت روان آب هایی که 
از ســمت کوه های دره زنجیر جاری می شود را به سمت سیل بند شماره دو 

بر عهده دارد.
وی عنوان کرد: ســیل بند شــماره یک از جاده مهریز یزد تا فهرج، سیل بند 
شــماره دو از جاده جدید کمربندی یزد، تفت، شیراز آغاز می شود و حدود 
۳۵ کیلومتر ادامه دارد.محی الدینی ادامه داد: سیل بند شماره چهار از پشت 
پارک کوهســتان تا محلی کــه در حال حاضر به نام پــارک علم و فناوری 
نام گذاری شده است، از جمله سیل بندهای اصلی یزد به شمار می رود و چند 
ســیل بند کوچک دیگر نیز در نظر گرفته شده است.شهردار یزد اضافه کرد: 
علاوه بر این ســیل بندها، در همین مدتی که از وقوع سیل می گذرد، ارتش 
جمهوری اســلامی ایران یک سیل بند دیگر قبل از سیل بند چهار ایجاد کرد 
که با توجه به ظرفیت ســیل بند شماره دو که برای محافظت از شهر بسیار 

مطمئن است، روان آب ها را به سمت این منطقه هدایت می کند.
مدیر آب و خاک جهادکشــاورزی اســتان یزد هم از خسارت بیش از ۴۰۵ 
میلیــارد تومانی به قنوات اســتان خبر داد و گفت: برای جبران خســارت، 
تخصیص اعتبارات خاص از طرف وزارت جهادکشــاورزی جهت بازســازی 
قنوات ضروری است.عباس بشارتی با اشاره به آسیب به قنوات متأثر از سیل 
اخیر در مناطق ســیل زده شهرستان تفت، مهریز و اردکان گفت: به بیش از 
۶۷۵ رشته قنات با طولی بیش از ۴۷۹ کیلومتر خسارتی از ۴۰ تا ۱۰۰ درصد 
وارد شده است.مدیر آب و خاک ســازمان جهادکشاورزی استان یزد گفت: 
برآورد نهایی از خســارت ۴۰ تا ۱۰۰ درصدی به ۶۷۵ قنات به طول تقریبی 
۴۷۹ کیلومتر در اســتان یزد حکایت دارد.وی گفت: با همت مردم محلی و 
مســئولان در دو هفته گذشــته بیش از ۸۰ درصد قنواتی که به هر شــکل 
مسدود شــده بودند، بازگشایی شده و آب در آن ها به جریان در آمده است.
مدیر آب و خاک جهادکشــاورزی استان یزد، همچنین  تخصیص اعتبارات 
خــاص  از طرف وزارت متبوع جهت بازســازی قنــوات بخصوص لایروبی و 

استحکام سازی آنها را خواستار شد.

خبر

تراژدی غمبار مرگ ماهیان در ماهشهر هنوز 
هم ادامــه دارد در حالی که در خصوص علت 
مرگ ایــن ماهیان تناقض هایــی وجود دارد.
به گزارش مهر، در تاریــخ ۱۴ و ۲۳ مردادماه 
ســال جاری هزاران قطعه ماهی در حوضچه 
اســتحصال نمک در ماهشــهر تلف شدند که 
تصاویر منتشر شده از آن بسیار ناراحت کننده 
بود.به دنبال این موضوع و به منظور شناسایی 
دقیق علت مرگ ماهیان، نمونه برداری توسط 
اداره کل حفاظت محیط زیســت خوزستان، 
شیلات و دامپزشکی انجام شد.در نهایت مورخ 
۲۴ مردادماه ســال جاری، مدیرکل حفاظت 
محیط زیست خوزستان، افزایش دما و کاهش 
اکســیژن را از عوامل اصلی تلف شدند ماهیان 
در ماهشهر اعلام کرد.محمدجواد اشرفی اظهار 
کرد: دلیل اصلی تلف شدن ماهیان در ماهشهر 
گرمای بیش از حد، کاهش اکسیژن محلول در 
آب، شکوفایی و تشکیل بلوم جلبکی، افزایش 
تبخیر، کاهش عمق آب و نبود تبادل آبی بین 
حوضچه ها بوده است.وی ادامه داد: کارشناسان 
از محل تلف شدن آبزیان نمونه برداری کردند 
و نمونه های برداشت شده از آب و ماهیان برای 
بررسی دقیق تر به آزمایشگاه اداره کل محیط 
زیســت استان منتقل شد.اشــرفی گفت: این 
دومین حادثه در یک ماه گذشته است که در 
محل اتفــاق می افتد و در تاریخ ۱۴ مرداد ماه 
امسال نیز بیش از ۲۰۰ هزار قطعه و در تاریخ 
۲۳ مردادماه سال جاری هم نزدیک پنج هزار 
قطعه ماهی های تلف شــده که بیشتر از گونه 
شــانک و گواف بودند.بر اساس اعلام اداره کل 
محیط زیست خوزستان، علت کمبود اکسیژن 

در نتایج نمونه برداری اداره کل حفاظت محیط 
زیست و دامپزشکی استان اثبات شده است.

ولــی نماینده مــردم ماهشــهر در مجلس با 
اعلام خبــر علت مرگ ماهیان در ماهشــهر، 
نظر اداره کل محیط زیســت استان خوزستان 
را نقص کرد.حبیــب آقاجری اظهار کرد: پیرو 
نمونه گیری و آزمایشاتی که سازمان حفاظت 
محیط زیســت انجام داد، وجود بیش از حد و 
چند برابر حد مجاز ماده نیترات آمونیوم در آب 
دریاچه نمک تشــخیص داده شد که این ماده 
باعث مرگ آبزیان شده است.وی گفت: سازمان 
حفاظت محیط زیســت باید هرچه ســریع تر 
منشــأ این آلودگی را مشخص کند تا چنانچه 
فرد یا افرادی در ایجاد آلودگی نقش داشته اند، 
شناسایی و از طریق دســتگاه قضائی به طور 
جدی با آن ها برخورد شــود.یکی از مسئولان 
اداره کل محیط زیست خوزستان در واکنش به 
صحبت های نماینده مردم ماهشهر در مجلس 
گفت: برای ما مشخص نیست که منبع سخنان 
نماینده ماهشهر چیست چرا که آزمایشگاه های 
رسمی در این زمینه کمبود اکسیژن در آب را 
علت مرگ ماهیان ماهشهر اعلام کرده اند.وی 
افزود: اتفاقاً اگر بررسی کنید متوجه می شوید 
که در این دو روز هوا به شدت در ماهشهر گرم 
بوده و تقریباً همه بررسی نشان می دهد کمبود 
اکســیژن باعث مرگ ماهیان ماهشــهر شده 
است.این مسئول تأکید کرد: نماینده ماهشهر 
باید مشخص کند که منبع سخنانش در مورد 
مرگ ماهیان ماهشهر کدام مرجع رسمی است.
ایــن در حالی اســت که روز گذشــته حادثه 
مرگ ومیر ماهیان دریاچه نمک ماهشهر تکرار 

شده و هزاران ماهی در این دریاچه تلف شدند 
و بــار دیگر آزمایشــگاه های معتمد و مرجع، 

شیلات، محیط زیست انجام شده است.
در عین حال »محســن ادیبی« ســخنگوی 
شــرایط اضطــراری ســازمان منطقــه ویژه 
اقتصادی پتروشــیمی اظهار کــرد: همزمان با 
اولیــن مــورد از حادثه مرگ و میــر ماهیان 
دریاچه نمک ماهشهر، نمونه برداری و اقدامات 
آزمایشــگاهی اداره محیط زیست شهرستان 
و همچنین بررســی های کارشناسی سازمان 
منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی با جدیت در 
دســتور کار قرار گرفت.وی با بیــان اینکه به 
واســطه برخی اظهار نظرها که وجود آمونیوم 
نیتــرات در دریاچه نمک ماهشــهر را دلیل 
مرگ ناگهانی ماهیان بــه عنوان نتیجه اولیه 
ایــن آزمایش ها را عنوان کــرده بودند، گفت: 
بررسی های کارشناسی ســازمان منطقه ویژه 
اقتصادی پتروشــیمی، تولیــد چنین ترکیب 
شیمیایی )آمونیوم نیترات( توسط مجتمع های 
پتروشیمی مســتقر در منطقه ویژه را رد کرده 
است.رئیس روابط عمومی سازمان منطقه ویژه 
اقتصادی پتروشــیمی ادامه داد: دیروز مجدداً 
حادثــه مرگ و میــر ماهیــان دریاچه نمک 
ماهشهر تکرار شــده و این بار دایره بررسی ها 
و اقدامات آزمایشــگاهی وســیع تر گشته و با 
مشارکت کامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی 
پتروشیمی، آزمایشــگاه های معتمد و مرجع، 
شــیلات، محیط زیســت انجام شــده است.
ســخنگوی ســازمان منطقه ویــژه اقتصادی 
پتروشــیمی تصریح کرد: ایــن تلفات صورت 
گرفته در حوضچه های مصنوعی اســتحصال 

نمــک رخ داده کــه از خوریــات ماهشــهر 
آبگیری می شــود؛ لذا با توجه بــه اینکه این 
حوضچه ها ارتباطی با منابــع آلاینده صنایع 
پتروشیمی ندارد، این موضوع در حال بررسی 
اســت که آیا عامل آلاینده خاصــی وارد آب 
شــده و یا کاهش اکســیژن آب عامل مرگ 
این ماهی ها شده است.ادیبی، سلامت محیط 
زیست و رعایت اصول و الزامات زیست محیطی 
را مقوله ای بســیار ضروری و اولویت دار برای 
سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی عنوان 
کرد و گفت: در صــورت اثبات فرضیه ارتباط 
پتروشــیمی ها با مرگ ومیر ماهیــان دریاچه 
نمک، این ســازمان در جایگاه حاکمیتی خود 
با عوامل مربوطه و شــرکت های خاطی بدون 
هیچ مماشــاتی برخورد قانونی و اداری خواهد 
کرد.وی یادآور شــد: در روزهای آینده، نتیجه 
بررسی های کارشناســی و آزمایشگاهی انجام 
شــده اعلام می شود که جزئیات آن در اختیار 

افکار عمومی قرار خواهد گرفت.
مهدی محمــدی دادســتان عمومی و انقلاب 
شهرســتان بنــدر ماهشــهر در گفت وگو با 
خبرنــگار مهر اظهار کــرد: همــان روز اول 

اعــلام مرگ ماهیان، شــخصاً در محل حاضر 
شــدم، دســتور تحقیقات لازم به دامپزشکی 
و محیط زیســت برای جمع آوری مستندات 
و آزمایشات لازم از لاشــه های ماهیان، صادر 
شد، پرونده تشکیل شده و در حال جمع آوری 
مستندات هستیم.وی افزود: هرگز تحت تأثیر 
جوســازی ها و تسویه حســاب های شخصی 
بعضی از ســودجویان و تحت تأثیر ســمت ها 
و شــخصیت ها قرار نخواهیــم گرفت. موضوع 
مربوط بــه حقوق عمومی اســت و در صورت 
اثبــات تقصیر هر فــردی در این رابطه، بدون 
هیچ ملاحظه ای برخورد خواهد شد.دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان بندر ماهشهر اضافه 
کرد: اما نکته مهم این اســت که بررسی این 
موضوع تخصصی است و کارشناسان این حوزه 
باید در رابطه با علت تلف شــدن ماهی ها نظر 
بدهند نه شخصیت ها یا هر فرد غیر کارشناس 
دیگر.محمدی گفت: در هر صورت دســتگاه 
قضائی شهرستان درباره حقوق عامه هیچ گونه 
مســامحه و اغماضی نخواهد داشت و در این 
راه تمــام توان و قــدرت قانونی خود را به کار 

خواهد برد.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری لرســتان گفت: بیش 
از ۲۱۸ روســتا که در معرض خطر رانش زمین در استان 

هستند شناسایی شده است.
به گزارش ایلنا،  شــیرزاد نجفی با اشاره به اینکه لرستان 
به علت قرارگیری در کمربند میانی زاگرس شرایط خاص 
زمین شناسی، تغییرات شدید کاربری اراضی و...از پتانسیل 
بالایی  برای بروز مخاطرات محیطی از جمله زلزله، ســیل 
و رانش زمین برخوردار اســت ، خاطرنشان کرد: بر اساس 
مطالعات انجام شــده تاکنون بیــش از ۲۹۸۰ نقطه زمین 
لغزشی به شکل زمین لغزش های منفرد یا پهنه های زمین 
لغزشی شناسایی شده اند.وی افزود: به علت عدم شناخت 
زمین لغزش به عنوان یک تهدید محیطی از قدیم تا کنون، 
بسیاری از زیرســاخت های مهم از جمله مناطق روستایی 
بر روی مناطق زمین لغزشــی یا در حریم این مناطق قرار 

گرفته اند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری لرستان با ابراز نگرانی 
برای بیش از ۲۱۸ روســتا که به شــکل مستقیم بر روی 
مناطق زمین لغزش احداث شــده اند، گریزی زد و اظهار 
کرد: چنانچه محدوده ۱۰۰ متری مناطق لغزشی به عنوان 
حریم خطر در نظر گرفته شود، تعداد روستاهای در معرض 

خطر به بیش از ۷۵۶ روستا می رسد. 
نجفــی در پایان تصریح کرد: متاســفانه بــه علت تغییر 
کاربری اراضی از جمله احداث باغات، آبیاری ســنتی، راه 
ســازی و... بســیاری از مناطق زمین لغزشی تثبیت شده 
طبیعی و غیر فعال مجدد فعال شــده و این موضوع باعث 
می شود بســیاری از مناطق روستایی احداث شده بر روی 
این اراضی عملًا غیرقابل ســکونت شود که بایستی نسبت 
به جابجایی این مناطق هرچه سریعتر اقدامات لازم صورت 
پذیرد. وی خاطر نشــان کرد: تعداد زیادی از این روستاها، 
در شهرستان های دلفان، خرم آباد و الیگودرز واقع شده اند.

همه به دنبال مقصر

ادامه مرگ ماهیان در ماهشهر

مدیرکل منابع طبیعی لرستان خبر داد

شناسایی 218 روستای در معرض خطر رانش زمین در استان

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
 )نوبت اول( شرکت تعاونی مسکن کارکنان ثبت 

اسناد واملاک مشهد
به شماره ثبت ۵۹۶۶۶ و شناسه ملی ۱۴۰۰۶۲۴۸۳۶۳

بدینوســیله از کلیه سهامداران شــرکت یا نمایندگان قانونی شرکت فوق الذکر دعوت به عمل می آید 
تا در جلســه مجمع عمومی عادی سالیانه شــرکت که راس ساعت ۱۷ روز چهارشنبه ۱۴۰۱/۰۶/۲۳ 
در محل ســالن اجتماعات اداره کل ثبت اســناد و املاک خراسان رضوی واقع در تقاطع بلوار خیام و 
ارشاد حضور بهم رسانند. در صورتی که حضورعضوی در جلسه مذکورمیسر نباشد می تواند حق رای 
خود را به موجب وکالتنامه یا نماینده تام الاختیار واگذار نمایند، در این صورت هرعضو علاوه به رای 
خود می تواند ۳ رای با وکالت و غیر عضو یک رای با وکالت می تواند داشــته باشــد. اعضای متقاضی 
اعطای وکالت به همراه وکیل مورد نظرخود باید از ســاعت ۱۰ تا ۱۲ روزهای دوشنبه وچهارشنبه تا 
مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۲۱ به محل دفتر شرکت تعاونی واقع در اداره کل ثبت اسناد مراجعه تا پس از تایید 

وکالتنامه های مزبور توسط مقام مجاز ورقه ورود به مجمع برای فرد نماینده صادر شود.
اعضایــی که تمایل به کاندیدای بازرس دارند ظرف مدت یک هفتــه از صدور آگهی فرصت دارند تا 

تقاضای خود را به دفتر تعاونی ارائه نمایند.
دستور جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول 

۱- گزارش هیات مدیره و بازرس شرکت 
۲- طرح و تصویب صورت های مالی سال های ۱۴۰۰-۱۳۹۹-۱۳۹۸

۳- طرح وتصویب بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۱
۴- انتخاب بازرس اصلی و علی البدل به مدت یک سال

۵- استعفا مدیرعامل
هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن کارکنان ثبت اسناد و املاک مشهد

آگهی  فقدان سند مالكیت 
آقای حسین امامی راد با ارائه ۲ برگ استشهادیه المثنی که در دفترخانه 
بابل تصدیق امضاء شده و طی درخواست ۱۴۰۱۲۱۷۱۰۰۰۴۰۱۳۷۳۶ 
مورخ ۱۴۰۱/۵/۱۲ تقاضای صدور سند المثنی اششدانگ پلاک ۲۸۷۲ 
فرعــی ۲۸۲۰- اصلی بخش یک بابل که ســند مالکیت آن ذیل دفتر 
الکترونیک ۱۳۹۸۲۰۳۱۰۰۰۴۰۰۸۱۹۳ صادر و تســلیم شــد در اثر 
جابجایی مفقود شــده اســت در اجرای ماده ۱۲۰-اصلاحی آئین نامه 
قانون ثبت و تبصره های ذیل آن اعلام مقتضی اســت چنانچه اســناد 
مالکیت مذکور هر عنوان بــه آن دفترخانه ارائه گردد از انجام هرگونه 
اقدام خودداری و لاشــه سند را از آورنده اخذ و به این اداره ارائه نماید. 
با زداشتی تمامت شــماره ۱۴۰۱۰۵۸۱۰۳۶۷۰۰۰۷۴۳ اجرای اسناد 

رسمی بازداشت می باشد.
ضمنا شماره سریال سند مفقودی ۲۹۹۱۵۶ می باشد 

سید مهدی حسینی کریمی
رئیس ثبت اسناد و املاک بابل
م الف 1367984

»آگهي تجدید مناقصه عمومی«
شهرداري شــاهرود در نظر دارد نسبت به بهره گیری از خدمات 
خودروهای وانت، مزدا دوکابین و نیسان جک دار جهت امور مربوط 
به خود اقدام نمایند، لذا متقاضیان مي توانند جهت کسب اطلاعات 
بیشــتر از موضوع آگهي همه روزه به جز ایام تعطیل در وقت اداري 
با تلفن 31555132-023 امور قراردادها شهرداري شاهرود تماس 
حاصل نمایند. ضمناً متن آگهي در ســایت تــدارکات الکترونیکي 
دولت به آدرس www.setadiran.ir جهت مشاهده متقاضیان 

قابل رویت و بهره برداري مي باشد.
لازم بذکر است مهلت دانلود و بهره برداري اسناد مناقصه از سامانه 

فوق الذکر تا روز چهارشنبه مورخ 1401/06/02 مي باشد.
مهلت ارائه اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکي دولت تا پایان وقت 

اداري روز شنبه مورخ 1401/06/13 مي باشد.
محسن احمدی - شهردار شاهرود 

)نوبت دوم(


